

មជ្ឈមណ្ឌលឯកសារកម្ពុជា

BMI0022

សម្ភាសន៍ជាមួយឈ្មោះ មាន ពៅ ភេទប្រុស អាយុ៤៩ឆ្នាំ

មុខងារជំនាន់ខ្មែរក្រហម«យោធា»

មុខងារបច្ចុប្បន្ន«កសិករ»

ស្រុកកំណើតនៅភូមិដំបូរ ឃុំអង្គមានស ស្រុកឈូក ខេត្តកំពត  
រស់នៅភូមិក្បាលស្ពាន ឃុំម៉ាត្រៃ ស្រុកម៉ាត្រៃ ខេត្តបន្ទាយមានជ័យ

ថ្ងៃទី១៦ ខែតុលា ឆ្នាំ២០១០

សម្ភាសន៍ដោយ: សុខ វណ្ណៈ

០០:៤២:២៣

១៥ទំព័រ

វណ្ណៈ: ចឹងមុនហ្នឹងធ្វើការសម្ភាសន៍បងខ្ញុំធ្វើការណែនាំខ្លួនខ្ញុំសិន ។

ពៅ : បាទ ។

វណ្ណៈ: ខ្ញុំឈ្មោះសុខ វណ្ណៈមកពីអង្គការមជ្ឈមណ្ឌលឯកសារកម្ពុជា ហើយខ្ញុំមកនេះចង់ដឹងរឿងរ៉ាវនៅ  
ស្រុកម៉ាត្រៃ ពីមុនមកពួកមានចលនាភស្តុមានព្រៃច្រើន មានព្រៃខ្លាព្រៃដីយ៉ាងម៉េចនោះ ។

ពៅ : បាទ ។

វណ្ណៈ: កាលហ្នឹងពួកមានមានផ្លូវទេ ។

ពៅ : បាទ ។

វណ្ណៈ: ហើយចង់ដឹងរឿងប្រវត្តិផ្ទាល់ខ្លួនរបស់បងខ្លះៗ ដែលធ្លាប់ឆ្លងកាត់កន្លងមកតាំងពីក្នុង ។

ពៅ : បាទ ។

វណ្ណៈ: ចឹងប្រវត្តិទាំងអស់ហ្នឹងខាងខ្ញុំចង់យកទៅចងក្រងជាសៀវភៅអីហ្នឹង តើបងអនុញ្ញាតឲ្យខ្ញុំយកទៅ  
សរសេរដើម្បីឲ្យក្មេងជំនាន់ក្រោយបានដឹងពួកបានទេ?

ពៅ : ចុះមានអី ។

វណ្ណៈ: ចឹងជាដំបូងខ្ញុំចង់ស្គាល់ឈ្មោះបង តើបងឈ្មោះអីដែរ?

ពៅ : ខ្ញុំឈ្មោះមាន ពៅ ។

វណ្ណៈ: បងអាយុប៉ុន្មាន?

ពៅ : អាយុ៤៩ ។

វណ្ណៈ: ចឹងឪពុកបងឈ្មោះអី?

ពៅ : ឪពុកឈ្មោះ មាន ខន ។

វណ្ណៈ : ចុះម្តាយ ?

ពៅ : ម្តាយឈ្មោះ លី សិ ។

វណ្ណៈ : ចឹងគាត់សព្វថ្ងៃនៅរស់ទាំងអស់ ?

ពៅ : គាត់ស្លាប់អស់ហើយ ស្លាប់សម័យប៊ីឆ្នាំអស់ហើយ ។

វណ្ណៈ : ចឹងបងមានក្រសួងឈ្មោះអី ?

ពៅ : ឈ្មោះ អ៊ិច តា ។

វណ្ណៈ : មានកូនប៉ុន្មាននាក់ ?

ពៅ : មានកូន៤នាក់ស្រី២ប្រុស២ ។

វណ្ណៈ : ស្រុកកំណើតនៅភូមិអីមានចាំទេ ?

ពៅ : ភូមិជាំថ្នាំ ឃុំអង្គរមាន ស្រុកឈូក ខេត្តកំពត ។

វណ្ណៈ : ឥឡូវនៅភូមិ ?

ពៅ : ឥឡូវនៅភូមិក្បាលស្ពាន ឃុំម៉ាឡៃ ស្រុកម៉ាឡៃ ខេត្តបន្ទាយមានជ័យ ។

វណ្ណៈ : ចឹងសព្វថ្ងៃបងប្រកបមុខរបរអ្វីទៅ ?

ពៅ : សព្វថ្ងៃធ្វើស្រែចំការខ្លះទៅ ហើយកូនលក់ដូរបន្តិចបន្តួចនៅផ្សារ ។

វណ្ណៈ : ចឹងខ្ញុំចង់ដឹងប្រវត្តិរបស់បងចេញពីដូះនៅពេលណា ហើយរៀនបានត្រឹមណា ?

ពៅ : ខ្ញុំរៀនបានថ្នាក់ទី៧ចាស់ ក្រោយមកខ្ញុំរំភ័យសម្រាកហើយបានសុំម្តាយឪពុកចេញពីខេត្តកំពត ហ្នឹងទៅលេងដូះតា ដល់ទៅលេងដូះតាទៅទទួលកងកំលាំងហ្នឹងកាត់ស្តាន់កំពតយើងហ្នឹង ។

វណ្ណៈ : បាទ ។

ពៅ : អាស្ថានឥន្ទមានស្គាល់អត់ ?

វណ្ណៈ : អត់ស្គាល់ដឹង ។

ពៅ : បាទ! កាលនោះស្ថានឥន្ទគេកាត់ដាច់ធ្លាក់ទៅក្នុងព្រៃកៅណាស់ ស្ថាន់ធំណាស់ ស្ថាន់ធំកាត់ទី ក្រុងខេត្តកំពតហ្នឹងណាស់ ។

វណ្ណៈ : បាទ ។

ពៅ : ដល់កាត់ដាច់ទៅខ្ញុំក៏មិនអាចទាក់ទងឪពុកម្តាយបានគាំងពីឆ្នាំ១៩៧២ម្ល៉េះ ដល់ចឹងទៅខ្ញុំក៏រស់នៅ ជាមួយបងដីដូននៅបឹងទូកស្រុកកំពតខាងលិចណាស់ ។

វណ្ណៈ : បាទ ។

ពៅ : ដល់ពេលចឹងទៅរស់នៅជាមួយដីដូនចឹងទៅធ្វើចំការពុះអូសលក់ចឹងទៅ រួចពុះបូស្ស៊ីវែងជាលប ដាក់ក្ដាម ក្ដាមសមុទ្រ ។

វណ្ណៈ : បាទ ។

ពៅ : ក៏រកស៊ីជាមួយគាត់ជាមួយកូនគាត់ចឹងទៅ ដល់មានថ្ងៃមួយនោះគេមកចាប់ខ្ញុំយកទៅក៏បណ្ដើរខ្ញុំ កាលហ្នឹងមានតែអាវខ្លីមួយខាងខ្លីមួយចេញពីបីឆ្នាំទុកចឹងទៅ គេហៅព្រៃនប់ក៏ចេញពីព្រៃនប់ហ្នឹង មកខាងតាកែនកោះស្វាស្រកាតកហ្នឹង ក៏បានរស់នៅជាមួយបងៗហ្នឹងរហូតទៅដល់ឆ្នាំ៧៤ គេ បានរាំរំដោះរោងចក្រនៅខេត្តកំពតហ្នឹង កាលហ្នឹងខ្ញុំមិនទាន់ចេះរាំចេះតបំភ្លេង កាលសម័យ រំដោះជាតិហ្នឹងក៏នៅបរទេសេដឹកស្បៀងជាអង្ករជាសាច់ជាត្រីឆៀតអីហ្នឹង ដល់កងទ័ពសមរ ភូមិមុខចឹងទៅ ។

វណ្ណៈ : បាទ ។

ពៅ : ដល់រំដោះហើយនៅឆ្នាំ៧៥ ក៏បានចូលកងកុមារចឹងទៅគេឲ្យយាមការពារធុរទៅទឹកឈូ គេ ហៅចំការយក់ឡាយៗ ក៏នៅមើលធុរទៅហ្នឹងទៅ ដល់រួចពីហ្នឹងមកគេឲ្យទៅធ្វើស្រែចំការចឹងទៅ តាមការដឹកនាំរបស់ថ្នាក់ដឹកនាំហ្នឹង ដល់ធំបន្តិចទៅក៏បានចូលកងចល័តក៏នៅធ្វើស្រែលើក ប្រឡាយលើកភ្នំជាមួយគេជាមួយឯងទៅ រហូតដល់ពេលឆ្នាំ៧៧ នៅពេលកងទ័ពវៀតណាម រាំចូលចឹងមក ក៏ពួកខ្ញុំហ្នឹងនាំគ្នារត់មក កាលហ្នឹងចេះតែរត់ទៅ មានជិះឡានដល់អស់ឡានចេះ តែដើរមកទៀត មិនដឹងជាឆ្លងកាត់ស្រុកណាខ្លះទេ មិនសូវស្គាល់ទេ មកដល់លិចមកក៏ចេះតែ មកៗ ក៏ធ្លាក់មកដល់នេះឯងព្រំដែននេះតែម្ដង បានមកដល់ព្រំដែនឆ្នាំ៧៧-៨០ នេះ ការរស់ នៅព្រំដែនមានព្រៃអីសព្វគ្រប់បែបយ៉ាង វាមិនវាលដូចយើងសព្វថ្ងៃទេ កាលហ្នឹងព្រៃឈើវា មានច្រើន មានសត្វមានអី ធម្មតាទេក្នុងព្រៃវាមិនមែនអត់ទេសត្វនោះ ។

វណ្ណៈ : បាទ ។

ពៅ : សត្វតូចសត្វធំនោះវាតែងតែមានហើយ និងក្រោយមកទៀតបានព្រៃឈើហ្នឹង កាប់យកមកធ្វើ ដុះធ្វើសំបែងទៅ សព្វថ្ងៃមានសន្សំក៏ដោយសារព្រៃឈើហ្នឹងដែរ ។

វណ្ណៈ : ចឹងខ្ញុំចង់សួររូបពួកក៏ឡើងវិញថា បងមានបងប្អូនប្អូននាក់កាលហ្នឹង?

ពៅ : ខ្ញុំមានបងប្អូនពីរនាក់ទេ បែកគ្នាពេលហ្នឹងឯង ។

វណ្ណៈ : ចឹងម្នាក់ទៀតនៅណា?

ពៅ : ម្នាក់ទៀតនៅជាប់ជាមួយឪពុកម្ដាយ នៅកំពតហ្នឹង ។

វណ្ណៈ : ចឹងកាលឆ្នាំ៧២ហ្នឹងបងចូលទៅនៅតូច?

ពៅ : បាទ ។

វណ្ណៈ: ចឹងចូលទៅជួយរកស្បៀងឲ្យបងៗ ខាងមុខចឹង?

ពៅ : បាទ ។

វណ្ណៈ: ចឹងឆ្នាំ៧៩ ខ្មែរក្រហមចូលដល់ភ្នំពេញ?

ពៅ : អាហ្នឹងរំដោះហើយ ។

វណ្ណៈ: ចឹងពេលរំដោះហើយបងនៅណា?

ពៅ : ខ្ញុំនៅកុមារ ។

វណ្ណៈ: កុមារនៅណា?

ពៅ : កុមារនៅកំពត ។

វណ្ណៈ: ចឹងអត់មានមកភ្នំពេញទេ?

ពៅ : អត់មានមកភ្នំពេញទេ ។

វណ្ណៈ: ចឹងនៅមើលចំការគូរេន?

ពៅ : បាទ ។

វណ្ណៈ: ចឹងនៅរហូតដល់ឆ្នាំ៧៩?

ពៅ : បាទ ។

វណ្ណៈ: ចឹងនៅពេលឆ្នាំ៧៩ហើយ ហេតុអីបានជាបងមិនរត់ទៅរកដុះយ៉ាងម៉េចបានជាបងរត់មកព្រំដែនវិញ?

ពៅ : កាលហ្នឹងឃើញគេមកភ្នែកទឹកភ្នែកដីចេះតែមកទៅ ។

វណ្ណៈ: ចឹងមានន័យថាមកតាមគេ?

ពៅ : បាទ! ដូចជាយើងនិយាយថាមកតាមថ្នាក់ដឹកនាំ ថាមកជាកងចឹងមក ។

វណ្ណៈ: ចឹងកាលហ្នឹងអត់មានគិតថា បែកហើយចង់ទៅរកឪពុកម្តាយ?

ពៅ : អត់មានគិតឃើញចឹងសោះ ។

វណ្ណៈ: ចឹងកាលបងនៅធ្វើការនៅចំការគូរេនហ្នឹងហូបចុកយ៉ាងម៉េចដែរ?

ពៅ : ហូបចុកធម្មតា បើមានបបរក៏ហូបឆ្កែតដែរ ។

វណ្ណៈ: ចឹងកាលជំនាន់ហ្នឹងបងមានដឹងថាមានការចាប់មនុស្សអីទេ?

ពៅ : នៅកុមារហ្នឹងដូចជាមិនឃើញអីទេ ។

វណ្ណៈ: ចឹងនៅកងកុមារហ្នឹងមានភ្នាក់ងារច្រើនទេ?

ពៅ : នៅកន្លែងកុមារមានមនុស្សច្រើនដែរ ។

វណ្ណៈ: ចឹងអត់មានផ្លាស់ប្តូរទៅណាទេ?

ពៅ : អត់មានទៅណាទេ ពួកខ្ញុំព្រឹកឡើងយើងទាញចប់ទៅចូកស្មៅធូរស្មៅសារ៉ាម៉ា ។

វណ្ណៈ : ចឹងកាលដែលបងរត់មកដល់ព្រំដែននេះត្រូវរយៈពេលប៉ុន្មានទៅ ?

ពៅ : កាលរត់ដូចជាមិនដល់មួយខែទេ ។

វណ្ណៈ : ចឹងកាលហ្នឹងបងដើរឬមួយជិះឡាន ?

ពៅ : មុនដំបូងជិះឡាន ជិះកាត់ណាទេ កាត់កំពង់ស្ពឺឬណាទេ វាមិនសូវស្គាល់ដែរ គេហៅម៉ូលាចអី  
នេះ ដល់ឡានអស់សំរាំងទៅនាំគ្នាដើរ ។

វណ្ណៈ : ចឹងកាលធ្វើដំណើរតាមផ្លូវចឹងមានឃើញប្រជាជនយើងស្លាប់តាមផ្លូវអីដែរ ?

ពៅ : កាលមកមានឃើញដែរ មានឈឺមានអី តែស្លាប់មិនបានឃើញទេ តែឃើញមានឈឺ ។

វណ្ណៈ : ចឹងមានប្រជាជនច្រើនទេ ?

ពៅ : កាលហ្នឹងមានប្រជាជនមានទ័ពអីចឹង ឃើញប្រជាជនឈឺលើរទេះអីចឹង ។

វណ្ណៈ : ចឹងនៅពេលដល់ជំងឺដំបូងថា តើកំលាំងខ្មែរក្រហមប្រមូលគ្នាបានឡើងវិញយ៉ាងម៉េច ?

ពៅ : ពេលមកដល់ព្រំដែនហ្នឹងមិនទាន់ប្រមូលប្រមូលបានដូចថា ត្រឹមៗទេ កាលនោះនៅតាមកងចិន  
អ្នកដឹកនាំនៅពេលនោះដឹងថានៅនោះ ចេះតែប្រមូលគ្នាទៅដឹកនាំចិនមក ។

វណ្ណៈ : បាទ ។

ពៅ : កាលនោះស្បៀងមិនទាន់បានភ្លាមដែរ ។

វណ្ណៈ : បាទ ។

ពៅ : យើងត្រូវការទាក់ទងខាងក្រោយខ្នងយើងនេះ ទំរាំបានស្បៀងមក ។

វណ្ណៈ : ចឹងកាលមកដល់ដំបូងមានរត់ចូលទៅថែទេ ?

ពៅ : អត់ទេ មិនហ៊ានចូលទេ ពួកខ្ញុំនៅហ្នឹងបណ្តាយ ។

វណ្ណៈ : ចឹងកាលហ្នឹងគេថានៅតំបន់ហ្នឹងព្រៃមើលថ្ងៃមិនចង់ឃើញជាការពិតទេ ?

ពៅ : វាមែន យើងចូលទៅព្រៃដុះជ្រៅទៅណាស់ ក្រោយផ្សារកន្លែងរាងជ្រៅទៅវាមែន ។

វណ្ណៈ : ចឹងកាលហ្នឹងគ្មានផ្ទះសំបែងហើយមកនៅក្នុងព្រៃចិនបងមានអារម្មណ៍ភ័យខ្លាចទេ ?

ពៅ : កាលហ្នឹងភ័យខ្លាចចេះតែមានហើយ កាលហ្នឹងយើងនៅមានអាយុស្មើៗដែរ ពុទ្ធសាសនាសត្វយំ  
ចឹងគេថាមានសត្វខ្លាអីហ្នឹង ចឹងការខ្លាចចេះតែមានហើយ តែសត្វទាំងនោះមិនដែលមកប៉ះពាល់  
ទាំយើងដែរ ។

វណ្ណៈ : ចឹងកាលហ្នឹងមានសត្វដំរីអីទេ ?

ពៅ : ដំរីនៅម៉ាត់ខ្ញុំមិនដែលឃើញទេ តែខ្លា ខ្លឹតអីមានឃើញមែន ឈ្នួស ប្រឹសអីមាន ។

វណ្ណៈ : ចឹងមានដឹងទេ ថាព្រៃហ្នឹងមានដំរីទេ ?

ពៅ : ដូចជាមិនអត់ទេ ព្រោះព្រៃហ្នឹងធំដែលដូចជាមិនអត់ទេ ។

វណ្ណៈ : ចឹងចង់សួរទៅខាងយោធាវិញ មានកងដឹកនាំអីប្រហែលជាឆ្នាំណា?

ពៅ : ចាប់ផ្តើមប្រមូលកំលាំងហ្នឹងប្រហែលជាឆ្នាំ៨០ គត់ដើម៨១ អីមានហើយ ។

វណ្ណៈ : ចឹងកាលហ្នឹងចាប់ផ្តើមវ៉ៃជាមួយយួនហើយ?

ពៅ : បាទ! កាលហ្នឹងមានទ្រង់ទ្រាយធំហើយអាហ្នឹង មានវ៉ៃជាសង្គ្រាមឈ្នួប ។

វណ្ណៈ : ចឹងកាលពេលវ៉ៃហ្នឹងមានទាហានយួននិងទាហានខ្មែរក្រហមមានស្លាប់ដូចគ្នាប្រមូលយ៉ាងម៉េច?

ពៅ : កាលវ៉ៃជំនាន់នោះជាសង្គ្រាមឈ្នួបយើងមិនបានឃើញ ហើយយើងក៏អត់មានរបួស កាលហ្នឹង គ្រាន់តែប្រារវៗ គេច វ៉ៃជាសង្គ្រាមឈ្នួបវ៉ៃៗដករត់ ។

វណ្ណៈ : ចឹងសម្ភារខ្មែរក្រហមទទួលបានមកពីខាងណា?

ពៅ : កាលហ្នឹងនិយាយត្រូវអស់ទៅ បានមកពីខាងប្រទេសចិនគេជំនួយនិងសម្ភារយើងមកជាប់និងខ្លួន ខ្លះទៅ ។

វណ្ណៈ : ចឹងមេដឹកនាំដំបូងចលនានៅខាងហ្នឹងពីណាគេទៅ?

ពៅ : ចឹងនៅហ្នឹងអីអៀង សារី ហៅអីវ៉ាន់ ។

វណ្ណៈ : ចឹងដល់មេកងពលមានពីណាគេ?

ពៅ : មេកងពលមានបងសុខ ភាពចឹងទៅ ។

វណ្ណៈ : តែមុនហ្នឹងទៀតពីណាគេ?

ពៅ : មានពូ ហុងដែរ ។

វណ្ណៈ : ចឹងលោកខៀវ សំផនមានមកខាងហ្នឹងទេ?

ពៅ : កាលហ្នឹងអីខៀវ មានមកម្តងម្កាលដែរ ថ្នាក់ដឹកនាំមិនអត់ទេ រឿងចុះឡើងនោះ ។

វណ្ណៈ : ចឹងប៉ុល ពតមានមកដែរ?

ពៅ : គាត់មកម្តងម្កាលដែរ ។

វណ្ណៈ : ចឹងនៅឆ្នាំណាដែលមានទីតាំងរឹងមាំ?

ពៅ : មានទីតាំងមានប្រជាជនអី ខ្លួន៨៣-៨៤ អីហ្នឹងយើងមានហូបចុកគ្រឹមត្រូវលែងខ្វះខាតអី ហើយ ។

វណ្ណៈ : មានហូបចុកគ្រប់គ្រាន់តែនៅមានច្បាំងគ្នា?

ពៅ : អាហ្នឹងធម្មតាទេ កាលវ៉ៃចេះតែមានហើយ ។

វណ្ណៈ : ចឹងនៅនេះប្រជាជនដូចជាទី៣ដែរ?

ពៅ : បាទ ។

វណ្ណៈ ចឹងកាលហ្នឹងកាលសម្តេចមកសារតាំងនៅតំបន់នេះប្រហែលជាឆ្នាំណាដែរ?

ពៅ : ខ្ញុំដូចជាក្មេងដែលហើយ ខ្ញុំមិនសូវចាំទេ តែរឿងមកពិតជាមកហើយតែខ្ញុំមិនសូវចាំ ។

វណ្ណៈ កាលហ្នឹងមកប៉ុន្មានឆ្នាំ?

ពៅ : កាលហ្នឹងមកពីសារ ដូចជាចង់ក្មេងហើយដឹងថាសម្តេចឌីមក តែខ្ញុំនៅតែខាងមុខដែរ ។

វណ្ណៈ ចឹងបងអត់មានបាននៅចាំការពារសម្តេចទេ?

ពៅ : ខ្ញុំបាននៅវត្តទី១ បាននៅឃើញភាគ ដល់មកវត្តក្រោយខ្ញុំនៅខាងមុខនោះ ។

វណ្ណៈ ចឹងមានឃើញអ្នកកាសែតមកជាមួយទេ?

ពៅ : កាលមកវត្តដំបូងមានឃើញអ្នកកាសែតមកដែរ ខ្ញុំមិនដឹងជាខាងណាខាងណីទេ ខ្ញុំមិនបានយល់ ដែលទេ មានកាសែតថៃ កាសែតបរទេសខាងណាខាងណីអី ។

វណ្ណៈ ចឹងកាលមកហ្នឹងគណៈប្រតិភូគេដឹះដីវិប្បមួយគេដឹះឡាន?

ពៅ : កាលខ្ញុំឃើញវត្តទី១ ហ្នឹង ដើរឆ្លងស្ពានយើងមកតាមដីថៃ ដើរតាមក្រោយមកចូលទៅសាតាំង ទៅ ។

វណ្ណៈ កាលហ្នឹងមិនទាន់មានម៉ែនច្រើនទេ?

ពៅ : កាលហ្នឹងនិយាយរឿងម៉ែនមិនទាន់មានទេ ។

វណ្ណៈ ចឹងគេថាម៉ែនមានច្រើននៅស្រុកម៉ាឡៃហ្នឹងពីណាជាអ្នកដាក់?

ពៅ : ម៉ែនមានច្រើនចូលឆ្នាំ៨៥ហើយទេ ដាក់ទាំងសងខាង កាល«ក៥»ដាក់ទាំងបារ ។

វណ្ណៈ ចឹងកាលដំនាន់«ក៥»ចុះមកដល់ហ្នឹងដែរ?

ពៅ : ហ្នឹងចុះមកដល់ហ្នឹង កាលឆ្នាំ៨៥-៨៦ហ្នឹង ។

វណ្ណៈ ចឹងបានជាមានស្លាប់ច្រើនដែរខាង«ក៥»?

ពៅ : កាល៨៥ គេហៅថាវ៉ៃដាក់មុនគ្រប ។

វណ្ណៈ ចឹងខាង«ក៥»ចុះមកដល់ម៉ាឡៃដែរ?

ពៅ : បាទ!មានខ្លះមិនដាក់ដែរ យកទាំងការ៉ុងដាក់តាមគល់ឈើ ដល់នេះខ្មែរគ្នាឯងចេះតែយកដាក់ទៅ កាលហ្នឹងអ្នក«ក៥»គ្នាលឺជញ្ជូនមកដែរ គរហោលដូចដំបូកចឹង ។

វណ្ណៈ ចឹងយើងវ៉ៃទប់ទល់ជាមួយយួនរហូតដល់ឆ្នាំ៨៧/យួនដកអស់ហើយ ។

ពៅ : បាទ ។

វណ្ណៈ ចឹងនៅពេលដែលយើងវ៉ៃជាមួយខ្មែរនិងខ្មែរខ្លាំងជាងមុនឬយ៉ាងម៉េច?

ពៅ : ថយ អត់មានអីទ្រង់ទ្រាយធំទេ មានតែថយ ។

វណ្ណៈ ចឹងនៅតំបន់ម៉ាឡៃនេះព្រៃនៅឆ្នាំណាចាប់ផ្តើមអស់?

ពៅ : មើលកាលឆ្នាំ១១-១២យើងចាប់ផ្ដើមបរសតូចៗ ។

វណ្ណៈ : បើបរសតូចៗយ៉ាងម៉េច?

ពៅ : បើបរសតូចៗជាយើងនិយាយថា ក្រុមហ៊ុន ចៅកែចូលមកកាត់ឈើអីចឹងទៅណាស់ ។

វណ្ណៈ : ចឹងមកពីខាងណា?

ពៅ : មកពីខាងថៃ ។

វណ្ណៈ : ចឹងមានន័យថាឆ្នាំហ្នឹងជិតអស់ហើយ?

ពៅ : បាទ! ក្រោយមកចេះតែស្បើយទៅៗ ។

វណ្ណៈ : ចឹងនៅពេលដែលកងទ័ពយួនដកចេញហើយនៅសល់ខ្មែរនិងខ្មែរវៀតណាម នៅពេលហ្នឹងចិនជំនួយមក ឡើយដែរ?

ពៅ : ឈប់ហើយកាលហ្នឹង ។

វណ្ណៈ : ចឹងបានជាកំលាំងខ្មែរក្រហមកាត់ឈើខ្លះដើម្បីដោះដូរបានស្បើយ?

ពៅ : បាទ! អាចយកមកដោះស្រាយខ្លះ ។

វណ្ណៈ : ចឹងពេលដែលវៀតណាមចិនឈប់ហើយ?

ពៅ : បាទ ។

វណ្ណៈ : ចឹងកាលហ្នឹងបងមានដឹងថា តើថៃមានផលប្រយោជន៍អីជាមួយខ្មែរក្រហមបាននៅពេល ដែលកំលាំងខ្មែរក្រហមចាញ់អាចរត់ចូលដីថៃអីបាន?

ពៅ : ចឹងបើតាមខ្ញុំយល់យើងនៅពីមុខវា យើងជារបស់ការពារឲ្យដីវាដែរ ឬមួយយើងជ្រែកកោនដី វាឬមួយយើងបាក់ខាងកំលាំងខ្មែរក្រហមរត់ចូលទៅគេមានជំនុំកាក់យើងទៅ តែទៅកំលាំង ប្រជាជននិងកំលាំងទ័ពជារបស់ការពារដល់គេសុខសាន្ត ។

វណ្ណៈ : បាទ ។

ពៅ : ចឹងមានផលប្រយោជន៍វាមួយចំនួនដែរ ។

វណ្ណៈ : បាទ ។

ពៅ : មិនអាចប៉ះពាល់ដល់គេ ។

វណ្ណៈ : ចឹងមានបងប្អូនយើងដាច់ដៃជើងច្រើនទេ នៅតំបន់ម៉ាឡៃនេះ?

ពៅ : មានពិការច្រើន ស្រុកម៉ាឡៃយើងនេះពិការច្រើនណាស់ ។

វណ្ណៈ : ដោយសារតែសង្គ្រាម?

ពៅ : ដោយសារសង្គ្រាមផង ទី២អស់លោកទៅកាប់ព្រៃដើម្បីយកដីធ្វើចំការ វាមានការប៉ះពាល់តាម ដីចាស់ៗ ដែលតំបន់យើងធ្លាប់ប្រយុទ្ធភ្នាហ្នឹង មានក្រាបនៅចឹងក្រោះថ្នាក់ជាបន្តបន្ទាប់ទៅ ។



វណ្ណៈ ៖ បាទ ។

ពៅ ៖ យកដីធ្វើការគិតថាដីហ្នឹងមិនមានអីទេ ចេះតែលូកចេះតែកាប់ទៅក៏ដុះឡើងទៅ ។

វណ្ណៈ ៖ ចឹងមានគ្រោះថ្នាក់ច្រើនដែរ?

ពៅ ៖ បាទ! ដូចជាខ្ញុំដាច់ជើងមួយកំណត់ហ្នឹងចឹងទៅ ។

វណ្ណៈ ៖ ចឹងបងដាច់ជើងនៅឆ្នាំណាដែរ?

ពៅ ៖ ខ្ញុំដាច់ជើងនៅឆ្នាំ១៩៨៧ ។

វណ្ណៈ ៖ ចឹងឆ្នាំ៨៧?

ពៅ ៖ ខែ៧ ថ្ងៃ៧ ឆ្នាំ១៩៨៧ ។

វណ្ណៈ ៖ ចឹងបងចាំច្បាស់?

ពៅ ៖ បាទ! ចាំច្បាស់ថ្ងៃច័ន្ទម៉ោង១១ រសៀល ។

វណ្ណៈ ៖ កាលហ្នឹងបងចុះប្រតិបត្តិការណ៍បូមួយយ៉ាងម៉េច?

ពៅ ៖ កាលហ្នឹងខ្ញុំចុះទៅវ៉ែរយូប ។

វណ្ណៈ ៖ ចឹងកាលដែលបងត្រូវភ្លាមចឹង គេបញ្ជូនបងទៅព្យាបាលនៅថែបូព្យាបាលនៅហ្នឹង?

ពៅ ៖ យកព្យាបាលនៅព្រំដែនយើង ។

វណ្ណៈ ៖ ចឹងកាលព្យាបាលនៅព្រំដែនពេទ្យមានបច្ចេកទេសឬមានថ្នាំគ្រប់គ្រាន់ទេ?

ពៅ ៖ បាទ! មានគ្រប់គ្រាន់ ។

វណ្ណៈ ៖ នៅពេលដាច់ជើងព្យាបាលអស់រយៈពេលប៉ុន្មានខែ?

ពៅ ៖ ខ្ញុំព្យាបាលយូរដែលដូចជាពីរខែជាន់ ។

វណ្ណៈ ៖ ចឹងនៅពេលជាមកវិញបងនៅសមរម្យមិក្រាយ?

ពៅ ៖ បាទ! សំរាកនៅខាងក្រោយវិញ ។

វណ្ណៈ ៖ ចឹងសម្រាករហូត?

ពៅ ៖ សម្រាករហូតអត់មានថាយើងទៅធ្វើពលកម្មអីទេ បូមួយឲ្យយើងទៅលើកនេះលើកនោះអត់មានទេ ។

វណ្ណៈ ៖ ចឹងកាលហ្នឹងមានប្រាក់ខែទេ?

ពៅ ៖ អត់មានប្រាក់ខែទេ មានតែការហូបចុក ។

វណ្ណៈ ៖ ចឹងមានថាយលុយទេ?

ពៅ ៖ អត់មានទេ តែកាលហ្នឹងមានលុយថាយហើយតែកងទុំពិនិយោគទេ តែអ្នកនៅក្រោយម៉ឺងៗ ឈ្លៀតដុតធុនលក់អីចឹងទៅណាស់ ។

វណ្ណៈ បាទ ។

ពៅ : ចឹងគាត់លក់ឲ្យថៃបានលុយខ្លះទៅ កាលហ្នឹងលុយមានចាយ តែចាយមិនបានទូទៅដូចយើងអីទេ អ្នកណាអត់គ្នាបើកតែរបស់យ៉ាងហ្នឹងទៅធម្មតាទៅមានរបប ។

វណ្ណៈ របបទាហានមានដល់ឆ្នាំណាទៅ?

ពៅ : របបទាហានបើយើងនិយាយទៅទាល់តែយើងផ្តាច់ខ្លួន ។

វណ្ណៈ ចឹងរហូតដល់ផ្តាច់ខ្លួន?

ពៅ : បាទ! នៅឆ្នាំ៧៧ ចុះទៅមានប្រាក់ខែមកពីណា ទាល់តែចូលសមាហរណកម្មនៅឆ្នាំ៧៦ បានមាន ប្រាក់ខែ ។

វណ្ណៈ គ្មានប្រាក់ខែតែមានរបបហូបចុកគ្រប់គ្រាន់?

ពៅ : បាទ! គ្រឹមត្រូវវាអត់មានខ្លះខាតទេ មិនមែនខ្លះខាតដូចជាឆ្នាំ៧៧ទេ ។

វណ្ណៈ ចឹងនៅពេលផ្តាច់ខ្លួននៅឆ្នាំ១៧៧៦ ពេលហ្នឹងពូសប្បាយចិត្តប្រមូលមិនសប្បាយចិត្ត?

ពៅ : ខ្ញុំពូសផ្តាច់ខ្លួនប្រមូលចូលសមាហរណកម្មមានយន្តហោះអង្កការប្រមូលយន្តហោះរដ្ឋាភិបាលចុះ មកចឹងទៅខ្ញុំសប្បាយចិត្ត ។

វណ្ណៈ ចឹងបងចង់មានសង្គ្រាមទៀតទេ?

ពៅ : ខ្ញុំមិនចង់មានសង្គ្រាមទេ សង្គ្រាមគឺលំបាកណាស់ ធ្វើឲ្យខ្ញុំបែកបាក់ទុកម្តាយបងប្អូន ។

វណ្ណៈ បាទ ។

ពៅ : សង្គ្រាមហ្នឹងបានធ្វើឲ្យខូចខ្ចីអស់ហើយដូចដេះ ។

វណ្ណៈ បាទ ។

ពៅ : ចឹងខ្ញុំមិនចង់ជួបសង្គ្រាមទេ ខ្ញុំរក្សាចៅចិនតែម្តង បើកូនចៅវាគេចង់ដុតប្រទេសទីប៉ុន្មានក៏ទៅ ចុះ ឧទាហរណ៍បើវាមានទៀត បើកូនគេចង់ដុតក៏គេចទៅ តែខ្ញុំមិនចង់ឲ្យជួបទេ ។

វណ្ណៈ ចឹងនៅក្នុងសម័យខ្មែរក្រហមឪពុកម្តាយពូស្លាប់យ៉ាងម៉េចដែរ?

ពៅ : ខ្ញុំនិយាយឲ្យទៀងត្រង់ទៅ កាលដែលខ្ញុំចូលព្រៃនិងនៅពេលសមាហរណកម្មហើយនៅឆ្នាំ៧៨ខ្ញុំ ទៅដល់កំពត ទៅសួររកមិនឃើញ ពេលសួរចាស់ទុំនៅហ្នឹងក៏មិនដឹង ។

វណ្ណៈ បាទ ។

ពៅ : ពេលហ្នឹងទៅរកឪពុកម្តាយបងប្អូនហើយ ចឹងក្រោយសមាហរណកម្មមកដូចជាប្រទេសជាតិ យើងឯករាជ្យដូចជាសន្តិភាពចឹងណាស់ ។

វណ្ណៈ បាទ ។

ពៅ : ទៅរកឪពុកម្តាយមិនបានជួប ។



វណ្ណៈ បាទ ។

ពៅ : ចឹងប្រទេសជាតិរីកវិវឌ្ឍហើយខ្ញុំយកកូនខ្ញុំទៅនៅជុំវិញ ខ្ញុំទៅហើយ តាខ្ញុំសួរថាទៅណា ម្តាយខ្ញុំថា ទៅបារាំងវាចេះទៅវិញ ហើយក្រោយខ្ញុំទៅជួបតាខ្ញុំមួយឆ្នាំហើយហ្នឹង ខ្ញុំមកជាន់ដីម៉ាឡេវិញ បានតែមួយឆ្នាំតាខ្ញុំស្លាប់ទៀត ។

វណ្ណៈ បាទ ។

ពៅ : តា មាសខ្ញុំស្លាប់បណ្តោយ ។

វណ្ណៈ តាត្រូវស្លាប់ដោយតាត្រូវបាន?

ពៅ : ស្លាប់ដោយតាត្រូវបាន ។

វណ្ណៈ ចឹងពូមានបុរសទៅលេងវិញទៀតទេ?

ពៅ : អត់មានបុរសទៅលេងវិញទៀតទេ ។

វណ្ណៈ ចឹងទៅតែម្តង?

ពៅ : បាទ! ទៅតែម្តងទេ ដល់ដំណឹងក្រោយមកពូកូនតាត្រូវបានទូរស័ព្ទទៅប្រាប់ថា តាស្លាប់ហើយ ។

វណ្ណៈ ចឹងឪពុកបង?

ពៅ : ទាំងអស់ហ្នឹង ។

វណ្ណៈ ចឹងបាត់ទាំងអស់?

ពៅ : ទាំងម្តាយទាំងឪពុកទាំងប្អូនហ្នឹងបីនាក់ហ្នឹង ដែលទៅហ្នឹងណាស់ ។

វណ្ណៈ ចឹងឥឡូវមាននៅសល់ប្អូនទេ?

ពៅ : មិនមានទេ ។

វណ្ណៈ ចឹងលែងធ្វើឲ្យបងលែងនឹកស្រុកកំណើតទៀតព្រោះបាត់ឪពុកម្តាយអស់ហើយ?

ពៅ : ស្រុកកំណើតចេះតែនឹកឃើញហើយ តែជាថវិការយើងមិនសូវមានណាមួយយើងពិការផង រកមិនបានផង ដល់ចឹងនឹកឃើញថាចុះឡើងទៅខ្លះលុយខ្លះកាក់ឲ្យកូនកំពង់តែសិក្សារៀនសូត្រ ដូចនេះចេះតែទ្រាំៗទៅស្រុកកំណើតមិនថា មិននឹកនាទេ ។

វណ្ណៈ ចឹងមាននៅសល់ឪពុកមាអីទេ?

ពៅ : មាន ។

វណ្ណៈ តែដូចជាបំប្លែកទៅស្ទើរបរកឪពុកម្តាយនៅស្រុកមិនឃើញ?

ពៅ : អត់បាត់យើងបណ្តោយ ហើយកន្លែងដុះតា ដែលខ្ញុំទៅហ្នឹងដុះតា កូរណាតាត្រូវស្តាប់ មិនថាតាត្រូវ មិនស្តាប់ទេ តាត្រូវបានជាយើង ។

វណ្ណៈ បាទ ។

ពៅ : បើចឹងគាត់ស្គាល់ ចឹងបើគាត់ស្គាល់ដូចជាគាត់មកពីលិចនោះ មកដល់ភ្នំពេញហើយត្រូវតែចេះទៅ  
រកចឹងទៅ តែវាបាត់យើងថា ស្តីវាមិនឃើញ ។

វណ្ណៈ : បាទ ។

ពៅ : ចឹងខ្ញុំបាត់ទុកជាមួយខ្ញុំឪពុកខ្ញុំប្អូនប្រុសខ្ញុំ ស្លាប់ដោយមូលហេតុអ្វីមិនថា ។

វណ្ណៈ : តែចិត្តពួកគេថា គាត់ស្លាប់ហើយ ?

ពៅ : ខ្ញុំស្លាប់ហើយ ។

វណ្ណៈ : ចឹងបើនៅរស់ប្រទេសណាក៏យើងអាចដឹងដែរ ?

ពៅ : បាទ! កាលមុនខ្ញុំស៊ើបតាម អង្គការ អាយស៊ី អស៊ីដែរ ស៊ើបតាមអង្គការនៅស្រុកម៉ាឡៃ  
យើងហ្នឹង ។

វណ្ណៈ : បាទ ។

ពៅ : មានខ្មែរយើងដែលនៅធ្វើការហ្នឹង សួរទៅថាយ៉ាងម៉េចកូនហ្នឹងមិនអាចទាក់ទងឪពុកម្តាយ បាទទេ  
សួររកមិនកើតទេ ចឹងមានដឹងរឿងកិច្ចការអង្គការហ្នឹងទេ ?

វណ្ណៈ : ខ្ញុំមិនដឹងដែរ តែបងអាចសួរបាទតែទាល់តែយើងដឹងទីតាំងទំនាក់ទំនង បើបងចង់ដឹងយើងត្រូវ  
សរសេរឈ្មោះឬអាស័យដ្ឋានចឹងទៅ ។

ពៅ : ចុះបើមិនដឹងចឹង ?

វណ្ណៈ : បងមិនដឹងចឹងពិបាករក ។

ពៅ : ចឹងបាទជាគេថាពិបាកណាស់ គ្រាន់តែយើងដឹងដំណឹងពីគា ពីយាយចឹងតាំងពីឆ្នាំណានោះមក ។

វណ្ណៈ : បាទ ។

ពៅ : ក្រោយមក៧៥ ក្រោយមក៧៧ ដកដល់ក្រោយសមាហរណកម្មនេះ ។

វណ្ណៈ : បាទ ។

ពៅ : ហើយមកដល់៧៨ បាទយើងស៊ើបសួរគាត់បាទជាគេនិយាយថា ពិបាករកណាស់បង រកយ៉ាង  
ម៉េចបើបងឯងអត់មានបាទដឹងជាមួយទៅនៅកន្លែងណាផង មិនដឹងជារកយ៉ាងម៉េច យើងដឹង  
ថាប្រទេសហ្នឹង តែមិនដឹងជានៅកន្លែងណា ស្រុកគេធំពិបាករកណាស់ ។

វណ្ណៈ : ចឹងបងបើនិយាយទៅកំសត់ណាស់ បែកឪពុកម្តាយតាំងពីតូច ។

ពៅ : បាទ ។

វណ្ណៈ : សង្រួមចប់ហើយយើងមិនបាទជួបឪពុកម្តាយទៀត ។

ពៅ : បាទ ។

វណ្ណៈ: ចឹងបងនិយាយពីស្រុកម៉ាឡៃយើងវិញនៅពេលដែលធ្វើសមាហរណកម្មហើយបងបានសប្បាយ  
ចិត្ត?

ពៅ : បាទ ។

វណ្ណៈ: ចឹងបើបងធ្វើការប្រៀបធៀបជំនាន់ឥឡូវនិងជំនាន់ខ្មែរក្រហមចឹងគិតថាជំនាន់ខ្មែរក្រហមហ្នឹង  
មេដឹកនាំមានកំហុសខ្លះដែលក្នុងការដឹកនាំ?

ពៅ : មាន វាមិនអត់ទេកំហុសនោះ តែឥឡូវរដ្ឋាភិបាលសម្តេចលោកដឹកនាំបានល្អណាស់ លោក  
ឈ្មោះវ៉ៃយើងឃើញស្រាប់ហើយ តាំងពីអត់ក្លាយជាមានជ័យ ជំនាន់ដូរមានប្រព័ន្ធខ្សែភ្លើង  
ហើយមិនអីដោះអស់ ។

វណ្ណៈ: បាទ! ចឹងមានខាងស៊ីម៉ាក់ជួយដោះ?

ពៅ : បាទ! មានអង្គការអីគេមកជួយដោះ មិនឲ្យយើងភ័យព្រួយថា ទេមិនហ៊ានទៅខ្លាចមិនអត់ទេ ។

វណ្ណៈ: ចឹងដូចជាមានច្បាប់កាត់ទោសមេដឹកនាំខ្មែរក្រហមហ្នឹង បងគិតថាត្រឹមត្រូវឬមួយបងគិតថាធ្វើ  
ឲ្យមានបញ្ហា?

ពៅ : អានេះបើតាមការយល់របស់ខ្ញុំ ខ្ញុំគិតថាកាត់ចាស់ហើយ ចឹងមិនដឹងជាន់បានប៉ុន្មានថ្ងៃទេ  
ប៉ុន្មានឆ្នាំទៀតទេ តាមខ្ញុំយល់ចាំកាត់អីកាត់ ។

វណ្ណៈ: បាទ ។

ពៅ : អានេះជាតំណិកខ្ញុំទេ សើច... ។

វណ្ណៈ: ចឹងគិតថាពួកកាត់ចាស់ហើយ?

ពៅ : បាទ! ពួកកាត់ចាស់ហើយ ចង់ទុកឲ្យកាត់មើលឃើញថា ការតស៊ូរបស់សម្តេចទាំងបីនាក់ ការ  
អភិវឌ្ឍន៍របស់រដ្ឋាភិបាលរាល់ថ្ងៃនេះ ថាតើលោកធ្វើល្អលោកធ្វើស្អាតហើយជឿនលឿនដល់  
ត្រឹមណាទៅ ទុកឲ្យកាត់មើលឃើញថា នេះហើយជាស្នាដៃគេ ។

វណ្ណៈ: បាទ ។

ពៅ : មិនមែនដឹកនាំដូចជំនាន់តាងទេ សើច...មិនមែនដឹកនាំដូចជំនាន់អីឯងទេ ។

វណ្ណៈ: បាទ ។

ពៅ : ដូចនេះមើលសម្តេចហ៊ុន សែន មើល ជា ស៊ីម សម្តេចហេង ស៊ីន មើលកាត់ដឹកនាំមកយ៉ាង  
ម៉េច ឲ្យកាត់មើល ទោះបីខ្ញុំពិការហ្នឹងប្រាក់ខែលោកជួយទោះបីមិនគ្រប់គ្រាន់ក៏ដោយណាស់  
ចឹងកាលហ្នឹងកាត់រំសាយពីកងទ័ពមកចូលសន្តិមកិច្ចតែម្តង ប្រាក់ខែបាន១០០០០០ រៀលដែរ  
ដូចថាបើកមកយើងទិញបានសៀវភៅប៊ុចឲ្យកូនរៀនដែរ ។

វណ្ណៈ: ចឹងបងកូនរៀនបានថ្នាក់ណាខ្លះហើយ?

ពៅ : ខ្ញុំគិតទៅបានចូលមហាវិទ្យាល័យពីរនាក់ហើយ ។

វណ្ណៈ : ចឹងឆ្នាំទីប៉ុន្មានខ្លះហើយ ?

ពៅ : បានឆ្នាំទី២ពីរនាក់ តែអាមួយនោះគិតទៅឆ្នាំទី៣ហើយតែអត់មានលុយឲ្យរៀន ចឹងកូនខ្ញុំក៏ចូល  
ធ្វើការបកប្រែនៅខេត្តសៀមរាប ។

វណ្ណៈ : តែបានឆ្នាំទី២ហើយ នៅពេលមានលុយអាចរៀនតទៀតបានទេ?

ពៅ : បាទ ។

វណ្ណៈ : ដូចខ្ញុំទើបតែរៀនចប់ផ្នែកច្បាប់ប៉ុន្មានឆ្នាំនេះទេ ឲ្យតែយើងឆ្លងកាត់បាក់ខុបហើយ ?

ពៅ : បាទ! កូននឹកឃើញថាល្អត្រង់នេះទេកូន វារៀនទៅវាចេះ វាជាប់អាហារូបករណ៍ដោយខ្លួនឯង  
យើងរៀនអត់មានបង់លុយ កាលទៅប្រឡងនៅឃុំយាយប៉ែតឲ្យឆ្នាំ២០០០០០ រៀល ឲ្យទៅ  
ដេកដុះសំណាក់ផង ។

វណ្ណៈ : ចឹងរៀនពូកែផង?

ពៅ : បាទ! ចឹងនៅអាប្រុសមួយទៀតថ្នាក់ទី១២ឆ្នាំក្រោយ ។

វណ្ណៈ : យើងជាឪពុកម្តាយកូនបានរៀនចប់មានការងារធ្វើយើងអស់ព្រួយហើយ អង្គុយដឹកតែក៏  
សប្បាយចិត្តដែរ?

ពៅ : និយាយថាសប្បាយៗហើយតែរាល់ថ្ងៃនេះ រាល់ខែនេះឥឡូវគិតយ៉ាងម៉េច ក្នុងមួយខែ៣០ ទៅ  
៤០ ដុល្លារចឹងមួយឆ្នាំអស់ប៉ុន្មាន ។

វណ្ណៈ : ចឹងទោះបីយើងអត់បង់ថ្លៃសាលា យើងត្រូវចំណាយទៅលើថ្លៃបូបចុក?

ពៅ : បាទ! ចំណាយទៅលើថ្លៃបូបចុកនិងដូរដួលហ្នឹង ទី១ រៀននៅទឹកថ្លាយើងនេះអាហ្នឹងសកលវិទ្យា  
ល័យបូមហាវិទ្យាល័យ ។

វណ្ណៈ : នៅក្នុងភ្នំពេញសាលាច្រើនដែរ នៅក្នុងភ្នំពេញច្រើនតែមហាវិទ្យាល័យ ។

ពៅ : សាលាទឹកថ្លាយនៅជិតគល់ស្ពានដឹះមកហ្នឹង នៅបន្ទាយមានជ័យហ្នឹង ។

វណ្ណៈ : អរនៅហ្នឹងទេ កន្លែងហ្នឹងមហាវិទ្យាល័យខ្ញុំធ្លាប់មកចែកសៀវភៅដែរ ។

ពៅ : បាទ ។

វណ្ណៈ : ចឹងចាំខ្ញុំយកសៀវភៅឲ្យកូនបងរៀន ព្រោះអាចចេញនៅពេលប្រឡងដែរ សៀវភៅកម្ពុជា  
ប្រជាធិបតេយ្យ ។

ពៅ : ចឹងសៀវភៅយ៉ាងម៉េច ។

វណ្ណៈ : ចាំបន្តិចខ្ញុំឲ្យទៅបង ចឹងខ្ញុំសុំបញ្ចប់សំណួររបស់បង តើបងមានអីចង់និយាយបន្ថែមទៀតទេ ។

ពៅ : ខ្ញុំដូចជាអត់មានពាក្យអីត្រូវនិយាយទៀតផង ។

វណ្ណៈ: ចឹងខ្ញុំអរគុណបងច្រើន ។

ពៅ : បាទ!សុខសប្បាយ ។

«ចប់»